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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu-Mure ş  din data de  29  ianuarie   2015 

 

S-a prezentat sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de 18  
decembrie  2015. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 19 consilieri. Absentează 
d-nii consilieri   Loghin Lucian Mircea, Karacsony Erdei Etel, Gombos Geza şi Popa 
Marius. 

Dl. viceprimar Peti:  - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi să 
deschid lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 
29 ianuarie  2015.  

Din păcate, s-a întâmplat acum 10 minute un incident neplăcut în Tîrgu-Mureş şi 
reprezentanţii Poliţiei Municipiului Tîrgu-Mureş trebuie să se deplaseze de urgenţă la faţa 
locului, cu permisiunea dv. o să începem cu Raportul de activitate al Poliţiei municipale, 
apoi trecem la şedinţele AGA şi apoi intrăm în fond. 

Dacă sunteţi de acord? 
Domnule comisar, aveţi cuvântul. 

Dl. comisar Damaschin:  - vă mulţumim pentru atenţia pe care ne-o acordaţi şi 
pentru sprijinul pe care ni-l acordaţi pe parcursul anului cu privire la ajutorul pe care-l 
primim din partea dv. pe linia carburantului şi aş dori să afirm cu maximă responsabilitate 
că reprezintă doar o parte din ceea ce ne acordaţi şi din ceea ce reprezintă Primăria şi 
Consiliul local Tîrgu-Mureş pentru Poliţia Municipiului Tîrgu-Mureş.  

Am dorit ca în prezentarea de anul acesta să fiu mai scurt şi eficient în a vă prezenta 
pe ecran principalele aspecte legate de situaţia operativă de pe raza Municipiului Tîrgu-
Mureş, pentru că acestea sunt aspectele care interesează în mod direct, iar rezultatele care 
le avem în colaborare cu colegii de la Poliţia Locală pe linie rutieră şi pe linie de ordine 
publică, precum şi colegii de la Inspectoratul judeţean de jandarmi şi gruparea mobilă, nu 
face altceva decât să ne dea un grad de siguranţă în plus pentru noi târgumureşenii şi pentru 
copiii noştri. 

 Subunitatea de poliţie responsabilă de menţinerea ordinii şi lini ştii publice, a 
siguranţei cetăţeanului, de prevenirea şi combaterea fenomenului infracţional, de 
identificarea şi contracararea acţiunilor elementelor care atentează la viaţa, libertatea, 
sănătatea şi integritatea persoanelor, a proprietăţii private şi publice, precum şi de 
interesele legitime ale comunităţii, sunt activităţile legate direct de Poliţia târgumureşeană. 

Echipa managerială a Poliţiei municipiului urmăreşte gestionarea cu responsabilitate 
a activităţii, având ca obiectiv general dezvoltarea şi adaptarea funcţională a capacităţii 
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Poliţiei pentru a răspunde cât mai bine aşteptărilor cetăţenilor în asigurarea climatului de 
siguranţă publică. 

Pentru obţinerea acestui rezultat, se urmăresc câteva obiective sectoriale: 
○ reducerea criminalităţii şi a temerilor populaţiei legate de aceasta; 
○ creşterea gradului de siguranţă publică a cetăţeanului; 
○ îmbunătăţirea calităţii serviciului poliţienesc; 
○ apropierea de comunitate / creşterea nivelului de încredere a populaţiei în prestaţia 

poliţistului. 
 
EVOLUŢIA FENOMENULUI INFRACŢIONAL  
În cursul anului 2014, la nivelul Poliţiei Tîrgu-Mureş au fost înregistrate 3558 

infracţiuni sesizate faţă de 3100 în 2013. De natură economico-financiară – 178 faţă de 95, 
judiciare – 2917 faţă de 2132, şi de altă natură, 463 faţă de 873. Aceste infracţiuni sunt în 
creştere, dar creşterea lor se datorează schimbării Codului Penal şi de procedură penală, 
pentru că toate legile speciale care au fost până în februarie 2014 sunt înglobate în Codul 
penal, indiferent de natura şi latura lor. Din totalul infracţiunilor sesizate de 3558, avem pe 
linie de evidenţă poliţienească, două laturi: categoria cauzelor penale denumite mai nou  
sesizări cu autori cunoscuţi şi cauze penale cu autori necunoscuţi. Ce este îmbucurător este 
faptul că procentual 40% dintre ele sunt cu autori necunoscuţi şi 60% sunt cu autori 
cunoscuţi.  

Pe raza municipiului Tîrgu-Mureş, ca stare infracţională în momentul de faţă avem 
latura spargerilor din auto, unde în cursul anului trecut am avut 305 astfel de spargeri şi 
cele mai multe furturi care au fost în jur de 800, au fost pe linia micii criminalităţi, ceea ce 
înseamnă furturi cu prejudicii relativ mici şi fără mod de operare. 

Pe linie de fapte de violenţă am avut 32 de tâlhării în Tîrgu-Mureş, 90% din ele ca 
mod de operare, smulgerea lănţişorului de la femei, preponderent femei în vârstă sau 
smulgerea poşetei, în proporţie de 50% fiind identificaţi autorii. La o parte din ei a fost 
luată măsura reţinerii şi ulterior duşi spre instanţă şi emise mandate de arestare, dar în 
procentul cel mai mare s-a dispus cercetarea în stare de libertate, cu măsuri preventive de 
supraveghere sub control judiciar. 

RISCUL RUTIER 
  Ca orice mare centru urban, municipiul Tîrgu-Mureş este un nod de tranzit în judeţ 

în ceea ce priveşte traficul rutier. Mai exact, drumul european E60 traversează municipiul, 
la fel ca şi drumul naţional DN 15A. Acest lucru face ca întreg fluxul de autoturisme care 
se deplasează pe rute importante - Cluj-Braşov, Cluj – Topliţa, Braşov – Topliţa şi nu 
numai, să supra-aglomereze arterele din oraş, în condiţiile în care există o singură centură 
ocolitoare pentru cei de pe ruta Cluj-Braşov. 

 În plus, numărul vehiculelor este foarte ridicat raportat la infrastructură: peste 
150.000 vehicule (117.000 autoturisme, peste 3.500 vehicule pe două roţi). Numărul 
posesorilor de permise de conducere la nivelul judeţului, implicit în municipiul Tîrgu-
Mureş, este în continuă creştere, în prezent totalul acestora depăşind 185.000. Toate 
acestea contribuie în mod semnificativ la aglomerarea traficului rutier şi crearea de blocaje, 
întrucât aproape toate aceste vehicule tranzitează municipiul reşedinţă de judeţ.  

Analizând dinamica din ultimii 4 ani a evenimentelor rutiere cu victime, se poate 
uşor concluziona faptul că riscul rutier în Tîrgu-Mureş este pe un trend oscilant. 

 Astfel, dacă în anul 2010, în municipiul Tg-Mureş au avut loc 106 accidente rutiere 
soldate cu victime, în anul 2011 acestea au scăzut la 82, pentru ca în 2012 numărul acestora 
să crească la 92, iar în anul 2013 să scadă la 36. 
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Dacă privim situaţia din acest an, în primele 11 luni ale anului 2014, pe raza de 
competenţă a Biroului Rutier Tîrgu-Mureş s-au produs 93 accidente  grave (+37, +66%) 
care au avut următoarele consecinţe: 11 persoane decedate şi 91 rănite grav. Principalele 
cauze ale accidentelor rutiere cu victime produse pe  raza municipiului Tîrgu-Mureş sunt: 
indisciplina pietonală, neacordare prioritate pietoni şi pe linia aceasta mulţumim pentru 
toate supraînălţările pe care le-am avut pe raza municipiului Tîrgu-Mureş în anii 2013-
2014, întrucât pe zonele respective nu am mai avut nici un accident pe trecerile de pietoni; 
viteza şi neacordare prioritate pietoni. Până la această oră, din 1 ianuarie şi până astăzi, pe 
raza municipiului Tîrgu-Mureş am avut trei accidente cu răniţi grav, unul pe trecerea de 
pietoni de pe str. Mihai Viteazul unde se merge la Grădiniţa 19 şi Liceul Unirea, iar unul în 
zona cartierului Dâmbu Pietros. 

Zonele cu risc sporit de accidente rutiere cu victime de pe raza municipiului Tîrgu-
Mureş sunt în principal la arterele cu valori de trafic ridicat, valori generate de lipsa 
centurilor ocolitoare care să preia traficul de tranzit: str. Gh. Doja, b-dul 1 Decembrie 
1918, str. 22 Decembrie 1989, b-dul Pandurilor, str. Cuza Vodă, b-dul 1848 şi str. 
Libertăţii.  

COLABORAREA CU COMUNITATEA 
Poliţia mureşeană a urmărit în permanenţă crearea unei relaţii apropiate cu 

comunitatea, bazată în special pe încredere, în cadrul unui parteneriat în care principalul 
obiectiv este îmbunătăţirea siguranţei cetăţenilor. 

Securitatea socială a cetăţenilor depinde, într-o mare măsură, de comportamentul 
fiecărui cetăţean şi de implicarea acestora pentru a contribui la dezvoltarea siguranţei în 
propria comunitate. În judeţul Mureş, cetăţenii sunt partenerii poliţiei în activităţile de 
prevenire a criminalităţii. Este o latură care o facem în colaborare cu Consiliul local şi cu 
Compartimentul de prevenire de la Inspectoratul de Poliţie Judeţean.  

În Tîrgu-Mureş şi la nivelul secţiilor rurale arondate,  rezultatele obţinute  până în 
prezent nu ar fi fost posibile fără sprijinul partenerilor noştri. Un rol determinant îl au - în 
continuare,  parteneriatele încheiate cu autorităţile publice locale (Consiliul Judeţean Mureş 
– prin ATOP, Primăriile şi Consiliile locale). Poliţia Municipiului Tîrgu-Mureş, pe lângă 
municipiul reşedinţă de judeţ, mai are în responsabilitate 32 de comune  din jurul 
municipiului Tîrgu-Mureş.  

Parteneriatul existent în Municipiul Tîrgu-Mureş funcţionează la un nivel optim, în 
scopul îmbunătăţirii serviciilor în domeniul siguranţei, pentru cetăţenii oraşului şi pentru 
valorile acestora. Primăria şi Consiliul local Tîrgu-Mureş susţin în mod direct Poliţia 
Municipiului Tîrgu-Mureş prin creşterea capacităţii de intervenţie şi patrulare, datorită 
alocării a 150 de bonuri pentru carburanţi/lună, ceea ce înseamnă cca 90.000 lei anual. 

Poliţia Locală Tîrgu-Mureş este un partener de încredere al Poliţiei mureşene, 
contribuind în mod direct la derularea activităţilor ce vizează siguranţa comunităţii. 

PROPUNERI: 
- Continuarea Parteneriatului existent şi în anul 2015; 
- Solicităm sprijin pentru completarea dotărilor Poliţiei Municipiului Tîrgu- Mureş, 
funcţie de bugetele existente şi de necesarul pe care-l putem pune la dispoziţie. 
 Mulţumim colaboratorilor şi partenerilor care acordă sprijin  Poliţiei Municipiului  

Tîrgu-Mureş. 
Dl. primar Florea:  - domnule comandant, per total eu cred că, colaborarea e 

corectă, sprijinul e total dintr-o obligaţie nu numai morală, dar şi materială, de a sprijini 
eforturile, dar am o rugăminte, găsiţi o modalitate legală sau locală, ceea ce constatăm pe zi 
ce trece, observăm un conducător auto tot mai indiferent. Că-i grăbit, că-i necăjit, e o 
chestie, dar iese din şcoala de şoferi numai un conducător auto. Pe mine mă interesează în 
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oraş mai mult decât atât. Nu renunţaţi la demersurile legislative pentru a scoate un 
conducător auto educat şi atunci e rolul Poliţiei să facă chestionarul, şi nu al şcolilor de 
şoferi. Nu ştiu ce metode aveţi pentru instructorii de la şcolile de şoferi pe care-i găsiţi 
dintre cea mai diversă plajă a societăţii. Ieri era zugrav, mâine e conducător auto, poimâine 
e mare influent în obţinerea de carnete. Nu ştiu dacă pot să scot o hotărâre de consiliu, v-
am înaintat nişte ghiduri cu rugămintea să le daţi cadou posesorilor de carnete, o dată cu 
eliberarea carnetului. Dacă nu, faceţi un motto cum am făcut şi eu în oraş într-un moment 
dificil, că oraşul nu e conflictual, ci armonia trebuie să domine. Uitaţi-vă ce se întâmplă, 
cum nu te lasă să ieşi dintr-o intersecţie, s-ar urca pe tine. Asta nu pot să înţeleg, 
agresivitatea, şi vă rog să mă credeţi că nu sunt deloc misogin. La femei parcă e mai 
pregnant. Sunt lucruri pe care le observ, le observaţi şi dv., le ştiţi, haideţi să vedem cum 
putem, ca de târgumureşean să se ştie, oriune s-ar afla în România sau Europa, că e cel mai 
educat conducător. Cum se spune de foarte mulţi conducători auto din ţară, din anumite 
judeţe, că sunt cei mai slabi. Haideţi să gândim o formulă în care momentul în care accede 
la şcoala de şoferi, în chestionar sau în, pentru că noi nu ne întâlnim cu el decât dv., în 
procesul de educaţie eu nu mă întâlnesc cu el, ci şeful şcolii de şoferi care poate el nu ştie 
să dea bună dimineaţa când intră într-o instituţie şi haideţi să vedem cum scoatem produsul  
final, să fie un conducător auto responsabil, cu un comportament uman eu asta spun prima 
întrebare. Am creionat cu galben e stop pe roşu. Vine ca nesimţitul şi  se bagă în tine, dar 
nu ştiu unde vrea să meargă. Am pus neinspirat acel semn tâmpit, care nu ţine. Ţine doar la 
şmecheri. Vă rog pe dv. public. Puneţi triunghiul roşu cu verde dar să nu fie intercalate că 
pe urmă se interpretează semnul de pe steagul altcuiva. Puneţi pe verde, să creem un semn 
în oraş. Respectă-l şi pe celălalt. Haideţi să gândim, că cu asta vom fi şi mai apreciaţi, 
conducătorul din Tîrgu-Mureş ştie să-l respecte pe celălalt. Dar vă întâlniţi dv. cu şcoala de 
şoferi mai des decât mine. Vă întâlniţi cu cei pe care-i sancţionaţi, mai des decât mine, eu 
m-am întâlnit zilele trecute şi am pierdut 4 puncte. E un moment în care vă cer sprijinul. 
Am făcut cocoaşele acelea în oraş la trecerea de pietoni, după ce am eşuat şi cu luminatul 
lor, şi cu intermitenţa lor, să sperăm că sunt bune, nu cred că e o soluţie. Cetăţeanul este un 
cetăţean care nu respectă pe cel de pe trecerea de pietoni. Puneţi în şcoală educaţie rutieră, 
la clasa XI, XII, că toţi vor fi posesori de permise auto. Haideţi să vorbim cu Inspectoratul, 
la orele de diriginţie, să-i înveţi minim de comportament civilizat, nu-l învăţa numai să 
conducă. Asta ştie şi Schumacher şi aţi văzut ce a păţit. Comportament uman, civilizat, nu 
să ştiu să conduc maşina. M-aş bucura mult, cred că e o problemă care nu au reuşit mulţi în 
ţară, că de asta vedem ce se întâmplă pe toate drumurile. 

Dl. viceprimar Peti: - mulţumim domnilor de la Poliţie pentru prezentare.  
 
Adunarea Generală a Acţionarilor  – S.C. THE SCIENCE CITY FOR 

RESEARCH AND MEDICAL INFORMATICS S.A.  
 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Transport Local SA 
 
Dl. primar Florea : - să ştiţi că şi pe mine mă preocupă şi este o provocare foarte 

mare transportul local, pentru că priveşte şi zona periurbană unde avem un studiu a 
mobilităţii. Presupune o abordare amplă şi profesionistă a viitorului transport la Tîrgu-
Mureş, care include nu numai transportul auto şi completare de tot felul de mijloace 
adaptate pentru ce avem şi pentru ce teritoriu. Cu asta vreau să vă mulţumesc de 
participarea de ieri la şedinţa Consiliului judeţean, pentru că unul din subiectele care le 
vom pune foarte repede în zona periurbană, va fi acest lucru, pentru că nu avem nici o altă 
posibilitate decât să facem un program integrat şi nu poate fi finanţat decât din fonduri 
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europene. A gândi că poţi să faci din sursă locală şi luând în calcul chiar veniturile din 
bilete, nu ne hazardăm. Pe fonduri europene putem accesa, dar cuplat şi ceea ce înseamnă 
energia alternativă, pentru că se intercalează acest proiect cu celălalt program de energii 
alternative. Cu asta, vă mulţumesc de participarea de ieri şi cred că văm daţi seama că vom 
fi un jucător onest în participare alături de Consiliului judeţean şi de aceea v-aş ruga ca 
multe asperităţi să le discutaţi între dv. de a vă clarifica şi a nu scoate în spaţiu public 
anumite inadvertenţe sau anumite mofturi sau lucruri pe care nu le vedeţi dv. într-un 
anumit fel. Dacă dăm dovadă de slăbiciune ca şi Consiliu local, pentru că dv. ştiţi 
proiectele oraşului, eu am constatat ieri la Consiliul Judeţean că ne-au prezentat doar 
proiectele pe care le-au derulat. Noi am prezentat viziunea asupra unei dezvoltări ulterioare 
pe fonduri europene, ori avem nevoie de Consiliul judeţean ca unitate de implementare şi 
avem nevoie de deblocarea unei întregi suite de lucruri. Problemele patrimoniale, aici 
vreau să fiţi reţinuţi în declaraţii unii dintre dv. pentru că unii ştiu că nu sunteţi preocupaţi 
de acest lucru, este esenţial. Un principiu pe care trebuie să-l avem este că primăria trebuie 
să deţină patrimonial activele ca să poate depune, să fie iniţiator al unor pproiecte, iar 
activităţile sau teama că nu veţi mai fi directori, abandonaţi-o.  Numai să aveţi capacitatea 
să onoraţi cât vom pune la dispoziţie, doar să văd că se face coerent şi nu după un program 
pe care nu-l apreciază şi nu-l identifică nimeni. Patrimonial ce a fost a oraşului, luptaţi-vă 
pentru el, iar activitatea poate fi a Consiliului judeţean, a ministerului X sau Y. Dacă 
plecăm cu acest gând putem să transferăm şi Consiliului judeţean  o oarecare incoerenţă şi 
acesta este primul pas în a-ţi bloca buna intenţie şi conlucrare. Eu am mare încredere în 
acest lucru pentru că nu există alt criteriu, cred că-i prindem şi m-aş bucura să fim capabili 
să dăm drumul rapid la demararea studiilor de fezabilitate şi de aceea vă propun ca în 
maxim două sau trei săptîmâni să aveţi amabilitatea să ne şi întâlnim cu ei cu primul set de 
proiecte pe care vă aştept începând de mâine, orice grup politic, sau individual orice 
persoană care crede că este un lucru care trebuie inclus rapid în discuţia cu Consiliul 
judeţean. Să mă credeţi că este al zecela timp, gândiţi-vă că direct poate nu aţi sesizat, am 
atras atenţia d-lui Dobre, abordarea directorului tehnic în prima expunere cu managementul 
gunoiului, într-un mod foarte direct. A spus că întârzierile se datorează lipsei de abordări a 
Primăriei Tîrgu-Mureş. Fals. Întârzierea se datorează lipsei de deschidere şi adjudecare a 
operatorului regional. Că primăria nu va depune gunoiul că nu şi-a terminat drumul, asta e 
altceva. Ei pot funcţiona. Rog executivul primăriei la şedinţele comune şi mă bucur că aţi 
avut prestaţii clare, la obiect, dar să fiţi atenţi la nuanţe, pentru că aici nu merge cu 
păcălelei şi şmecherii, merg informări corecte şi asumări de termene precise. Ştiu că agreaţi 
acest mod de lucru, dar să nu ne blocăm, eu demarez acţiunile începând de săptămâna 
viitoare  cu Primăria din Reghin, iar cei care doriţi vă invit cu mare bucurie la întâlnirea 
care cer să o avem cu primarii din zona periurbană. Săptămâna viitoare vreau să mă 
întâlnesc cu ei şi vreau să fiţi de faţă. Mulţumesc şi sper că vom fi un partener onest şi 
corect în relaţia cu Consiliul judeţean pentru că şi ei vor trebui să ne susţină în demersurile 
cu autorităţile din jurul nostru. 

Dl. viceprimar Peti: - înainte de a intra în ordinea de zi, permiteţi-mi să abordez 
un subiect mai sensibil şi vreau să mă înţelegeţi corect, fără greşeală. Anul trecut în luna 
decembrie am comemorat 25 de ani de la Revoluţie. De atunci am comemorat mai mult 
evenimente, 25 de ani de la infiinţarea UDMR-ului, azi am fost cu dl. Maior Claudiu la un 
alt eveniment festiv, 25 de ani de la înfiinţarea Uniunii Pensionarilor din Tîrgu-Mureş, dar 
din păcate în martie vom comemora un alt eveniment nefast pentru trecutul nostru comun, 
evenimentele din marie 1990. Acest lucru ar trebui să ne dea de gândit în sensul că 
oamenii, comunitatea aşteaptă un mesaj foarte clar din partea noastră, a dumneavoastră, a 
consilierilor şi Primăriei Tîrgu-Mureş, că lucrurile s-au schimbat de atunci. Desigur 
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primăria a adoptat un fel de slogan -  “Tîrgu-Mureş, oraş aş armoniei, nu al conflictelor”, 
dar peste acest slogan cred că populaţia aşteaptă şi lucruri şi fapte concrete. Eu cred că 
suntem pe drumul cel bun şi în aceşti ani şi mai ales în ultimul mandat lucrurile s-au 
stabilizat, au devenit o normalitate. Eu vin cu o propunere, am propus noi, grupul politic 
UDMR, de acum şi şedinţele de guvern vor fi transmise în direct prin diferite canale media 
şi multimedia, să trasmitem cel puţin partea publică a şedinţelor noastre şi populaţiei din 
Tîrgu-Mureş, cei care sunt interesaţi de problemele principale, dar nu oricine vine aici şi 
vede o separare în stânga şi dreapta, desigur cei mai apropiaţi sunt d-na Someşan cu dl. 
Soos, dar poate ar trebui să ne amestecăm mult mai mult, pentru că nu suntem diferiţi nici 
ca gândire şi nici ca viziuni politice. Suntem deosebiţi, nu dieriţi, şi poate ar fi un mesaj 
foarte clar, un coleg de la UDMR, unul de la PSD, PDL, etc. Aceasta este o propunere, a 
doua propunere ar fi ca şi Primăria Tîrgu-Mureş, executivul respectiv Consiliul local să 
comemoreze acest eveniment într-un fel constructiv, într-un fel în care să dăm un mesaj 
foarte clar că ceea ce s-a întâmplat nu mai poate şi nu se va repeta niciodată în Tîrgu-
Mureş, şi că ne concentrăm asupra lucrurilor importante care duc la dezvoltarea 
comunităţii. 

D-na consilier Roman: - intervenţia mea trebuia să aibă loc înaintea intervenţiei 
d-lui preşedinte, fiindcă acum mi-e foarte greu să vorbesc după ce a spus dânsul, dar aţi 
uitat de o AGA. Nu pot să nu fac o scurtă referire la ceea ce aţi spus, salut faptul că şi 
fracţia UDMR doreşte ca şedinţele de consiliu să fie transmise public, ţin minte că ar fi fost 
o iniţiativă de-a mea din primul mandat cu care nu aţi prea fost de acord atunci, dar e bine 
că în momentul de faţă ajungem încet pe aceeaşi lungime de undă şi să ne vadă cu toţii.    

 
Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL 

 
Dl. consilier Jozsa: - am citit informările din mapa consilierilor şi doresc, având 

în vedere că este şi dl. primar de faţă, ca să îl rog să facem o şedinţă cu toţi consilierii, 
având în vedere informarea primită de la d-na Kagan şi respectiv dl. Moldovan Florian, 
despre o problemă care poate se va întâmpla la Tîrgu-Mureş referitor la salubrizarea 
oraşului. Aici solicit ceva foarte explicit şi nu ne ajunge o pagină scrisă ca să luăm la 
cunoştinţă, este chiar o problemă dacă se va întâmpla aşa ceva şi solicit executivului o 
şedinţă cât mai repede pe baza acesteia.  

Având în vedere încă o solicitare din partea UMF-ului şi noi votăm astăzi bugetul 
în care universităţii i-am alocat 800 mii lei pentru excelenţă sport şi încă 200 mii lei  iarăşi 
pentru sport, eu cred că a cere încă 750 mii lei pentru parteneriat 70 de ani, atunci ar trebui 
să facem mai explicit acest buget, că nu avem de unde să dăm încă 750 mii universităţii. 

Dl. primar Florea: - domnilor consileri, tăiaţi suma de 700 şi lăsaţi un sprijin şi 
vă asigur eu că nu vă pare rău. Ei, un an întreg, va fi anul “70 de ani de la înfiin ţarea UMF-
ului”. Ei au solicitat banii aceştia, nu înseamnă că primăria îi şi scoate din buzunar. 
Aprobaţi un sprijin. Atât. Ca să nu intraţi în detalii, şi sprijinul tot dv. îl votaţi. 

D-na secretar Cioban: – nu au solicitat suma aceea. E valoarea întreagă a 
proiectului, au solicitat o sumă mult mai mică. 

Dl. viceprimar Peti: - aş avea o propunere cu privire la şedinţele AGA.  Am fost 
astăzi convocaţi pentru data de 3 februarie, ora 14 şedinţa AGA SC Locativ SA, ca în 
aceeaşi zi şi imediat după şedinţa AGA Locativ să avem şi o şedinţă AGA SC Transport 
Local, cu problemele care se confruntă transportul local, separat. Deci, în 3 februarie ora 
14, dacă sunteţi de acord. 

Dl. viceprimar Maior: - AGA Locativ o să avem marţi. 
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Eu aş vrea să-i spun doamnei Maria Cioban, La Mulţi Ani, în rest, vizavi de 
materiale chiar nu am nimic de comentat. 

Avem o cerere pe care o să o punem luna viitoare, de la Jandarmeria Română ne 
roagă 10 mii lei pentru motorină şi benzină, să vedem dacă-i putem aloca tot aşa într-un 
parteneriat cum avem cu Poliţia, rămâne ca luna viitoare să-l discutăm. Tot pentru luna 
viitoare să nu uităm un material pentru persoanele care au avut probleme cu explozia 
blocului. Să ne gândim şi să venim cu material, că le-am promis că ne ocupăm de lucrul 
acesta. 

Dl. viceprimar Peti: - da, ajutor de urgenţă. Ne-am  notat ambele probleme. 
Suntem prezenţi 19 consilieri. 
Ordinea de zi cuprinde 32 de puncte dintre care unul retras şi unul amânat, 

respectiv 10 puncte în regim de urgenţă. 
Salut prezenţa domnului senator Paşcan alături de noi, La mulţi Ani! d-nei Maria 

Cioban şi salut prezenţa şefului de cabinet a Instituţiei Prefectului care este alături de noi, 
mă bucur că şi reprezentanţii Guvernului pe plan local se interesează de problemele cu care 
ne confruntăm. 

Supun la vot ordinea de zi a şedinţei de azi anunţată conform convocatorului, 
precum şi cele 10 materiale în regim de urgenţă. 

Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?  - 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 18 voturi pentru 
(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi  
Informare privind desfăşurarea schimbului de experienţă ce a avut loc la 

Katowice/Polonia, în perioada 12 – 15 decembrie 2014: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi  
Informare privind activitatea Serviciului Public de Asistenţă Socială în anul 2014: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi  
Informare privind activitatea asistenţilor personali în semestrul II 2014: 
Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii Consiliului local municipal Tîrgu-

Mureş la realizarea proiectului „Poliţie – Autorităţi locale servicii publice în parteneriat”: 
Dl. viceprimar Peti: - comisiile de specialitate au avizat favorabil proiectul de 

hotărâre. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? – 1 vot (Someşan C.) 
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi un vot împotrivă. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea planului de lucrări de interes local pentru 

anul 2015, pentru beneficiarii venitului minim garantat: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
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Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind reducerea cotei de impozitare de la 1,8% la 0,25% la 

unele imobile aflate în concesiunea S.C. LOCATIV S.A. Tîrgu-Mureş pentru anul fiscal 
2015: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea cuantumului scutirii de la 

plată a majorărilor de întârziere calculate în urma impunerii retroactive a imobilelor 
deţinute de proprietarii care au achitat impozitul pe clădiri şi teren la Sântana de Mureş, 
respectiv Sîncraiu de Mureş, dar aparţin teritorial administrativ Municipiului             Tîrgu-
Mureş, aprobate prin anexa nr. 1 la Hotărârea Consiliului local nr. 349 din 27 noiembrie 
2014: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării unor facilităţi fiscale pentru 

proprietarii de imobile care au executat lucrări de intervenţie pe cheltuială proprie pentru 
creşterea performanţei energetice ori pentru creşterea calităţii arhitectural-ambientale: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 
Punctul nr.9 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind adoptarea bugetului local al  Unităţii Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Tîrgu-Mureş pentru anul 2015: 
Dl. viceprimar Peti: - pentru prima dată de când sunt consilier local m-am simţit 

ca într-o scenă de teatru de Caragiale cu „scrisoarea pierdută”, sau într-un joc la târgul de 
antichităţi, cu alba-neagră cu scrisorile, au fost, nu au fost, au apărut, nu au apărut, dar într-
un final şi ce este foarte bine că am ajuns la varianta III dar care din nou suferă nişte 
amendamente, nu foarte multe numai trei şi le citesc. Mergem pe varianta III cu 
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următoarele amendamente: la reparaţii la învăţământ apare un nou capitol – înlocuire 
tâmplărie de lemn cu lemn stratificat, reabilitare faţadă, uşă acces principală Gimnaziul 
Bernadi Gyorgi cu suma de 500 mii. La reparaţii la Administrarea domeniului public - 
punct 162 scade cu 50 mii lei, iar din credite de  angajament scade la zero, respectiv la 
punctul 163 creşte de la 50 la 100 mii lei. La străzi - punctul 213 se include şi reabilitarea 
trotuarului, la investiţii la învăţământ - punctul 51 se include următoarea formulă: conform 
HCL 241 din 2014 şi lucrări de întreţinere şi renovare de urgenţă. La punctul 61 
formularea bilingv. La sere de flori, apar două capitole, aparat Roentgen pentru copaci – 
100 mii şi achiziţionare material dendrologic 100 mii. Cu aceste amendamente şi din 
rezerva bugetară scădem cu 750 mii lei. 

Dl. consilier Sabău: – cu privire la buget, alba-neagra, nu ştiu cum se joacă, dar 
ca principiu am o reţinere  spre un joc de noroc pe care nu-l cunosc. Poziţia PSD-ului, a 
consilierilor locali PSD şi a partidului pe acest buget, pleacă de la experienţa de anul trecut. 
În şedinţa de anul trecut PSD am votat  bugetul condiţionând în alb faptul că va fi executat 
întocmai cum era în înscrisul pe care noi l-am votat. Am precizat, noi am crezut că ne-am 
făcut înţeleşi şi atunci, astăzi în bugetul prezentat, varianta III cu adăugările şi completările  
din acest moment, noi o să avem următoarea conduită. Mergem de la argumentele şedinţei 
trecute, mergem oricum mai departe pe noţiunea de opoziţie constructivă, ceea ce înseamnă 
că noi ne punem la dispoziţia administraţie publice locale, a cetăţenilor, a executivului, a 
colegilor, a directorilor din primărie, a primarului a viceprimarilor, ajutând pentru binele 
comun însă, plecând de la cuvântul dat anul trecut pentru buget, noi, astăzi, pentru că nu s-
au executat în concret toate poziţiile aşa cum au fost ele puse, că erau de la PSD, PNL, 
UDMR, executiv, atunci noi ne vedem obligaţi la această şedinţă să votăm  împotriva 
bugetului, iar la prima rectificare de buget care va fi, dacă se consideră că experienţa 
noastră personală, profesională, mai mult sau mai puţin politizată, se impune şi poate aduce 
un ajutor executivului, de la bun început şi când va fi problema de rectificare, noi vă stăm 
la dispoziţie pentru orice fel de discuţii, pentru a sprijini evident proiectele oraşului. 

Dl. primar Florea : - domnule Sabău, într-adevăr constituie pentru mine o noutate 
politizarea şi limbajul politic  care îl dezvoltaţi acum şi pe care nu l-am cunoscut. Vă 
doresc succes în politică. Dacă m-aş fi luat după declaraţia premierului dv, a preşedintelui 
de partid, cred că curgea miere şi lapte  în ţara aceasta acum vreo 2-3 ani. Dacă mă iau în 
schimb după ceea ce trebuia să revină Tîrgu-Mureşului prin lobby-ul pe care trebuia să-l 
faceţi ca partid la putere, iar ar fi trebuit să curgă bani spre Primăria Tîrgu-Mureş tot anul. 
Dacă mă gândesc că sunteţi în opoziţie de vreo trei ani după fondurile pe care le-aţi adus la 
Primăria Târgu-Mureş, de asemenea văd limbajul politic deplasat. Rolul unui primar nu 
este să pună întocmai şi precis, ci spune că e ordonator de credit. Eu v-am atenţionat şi 
acum trei ani, şi acum 10 ani şi oricând că bugetul are două componente şi venituri şi 
cheltuieli. Aş fi bucuros să satisfacem toate, şi aparatul Roentgen vă spun acum că nu-l iau, 
voi găsi metodă. Dacă voi avea excedent bugetar fiţi convins că-l pun în dezvoltare şi nu în 
eschibiţii. Dar vă rog să mă credeţi că nu procedaţi corect, pentru că eu am absolut orice fel 
de dispoziţie pentru o discuţie, şi a ordona bugetul, a-l rândui într-un mod spre satisfacţie, 
sau să credeţi că am închis ochii la ceva, dar am rămas deficitar la foarte multe lucruri. Nu 
am văzut nici un proiect promovat de vreun minister condus de dv. nu de mine, dar sunt 
dispus ca din orice bănuţ al oraşului să fac cât mai mult posibil. Nu am văzut niciun ban la 
şcoli. Nu am văzut nici un ban pe vreun drum ocolitor. Nu am văzut nicio poziţie, şi vă dau 
o temă de casă spre marea satisfacţie şi să puteţi avea un deplin succes politic, vă rog 
preluaţi proiectele oraşului care sunt blocate la ministere de ani de zile, proiectul Apelor 
Române, proiectul mediului cu groapa, este o decizie să achiziţionăm groapa de cărămizi 
pentru a depune toate din zona periurbană. Cum am spus şi în Consiliul Judeţean, toată 
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murdăria, ce spune arhitectul judeţului, mahalaua din jurul Tîrgu-Mureşului se datorează 
lipsei unui loc de depozitare a materialelor ieşite din demolări. Nici acum după scrisori 
repetate la miniştri, ai dv. nu ai mei. Situaţia de la groapa de gunoi nu mi se datorează mie, 
au crescut costurile primăriilor, au crescut costurile prin exces ale lipsei de implicare a 
Ministerului Educaţiei în a reduce şi a pune în practică directiva lor. Eu nu vreau să 
politizez aici dar dacă vă asumaţi şi dv. ceea ce aveaţi obligaţie politică. Dacă vi se pare că 
vă cer prea mult, eu zic că nu. E una să vi în Consiliul local să faci opoziţie, dar tu eşti la 
putere şi decizi de orice bănuţ în plus adus oraşului pentru care mă bucur şi vi-l recunosc, 
dar văd, sunteţi la putere şi am spus-o public şi în judeţul sau în Tîrgu-Mureş. În sensul 
acesta judecaţi, că nu am acordat toţi bani care, niciodată nu poţi să faci un  buget perfect. 
Niciodată nu voi putea satisface pe toată lumea. Dv. mi-aţi cerut biblioteci în cartiere şi să 
iau fond de carte, când astăzi nu mai citeşte nimeni, din păcate. Voi ţine cont, dar va trebui 
să întreb şi populaţia. Dorinţa unuia e una şi dorinţa exprimată de cetăţeni, îmi aduc aminte 
şi de alte lucruri care mi le-aţi cerut. V-am spus cu mare plăcere, să nu încercăm să fim 
populişti, să nu încercăm să politizăm, că eu din respect faţă de dv. am posibilitatea să vă 
explic de ce fiecare ban s-a dus, într-un an sunt multe lucruri care pot interveni, iar o 
pacoste a Mureşului în zona Budiului, nu am văzut pe nimeni să fiţi interesaţi de 
comunicatul ferm pe care l-am făcut vizavi de posibile inundaţii în Mureş sau  faptul că 
Uzina de apă poate să rămână fără apă datorită colmatărilor. Ministrul apelor e al dv. nu al 
meu. Reprezentanţii Apelor române din Tîrgu-Mureş spun că nu au bani şi nu-i ia nimeni 
în calcul în Bucureşti. Dacă se întâmplă o inundaţie de unde luăm bani să facem curăţenie 
sau să refacem oraşul? Luaţi-o şi aşa. Nu cred că Mureşul a fost răsfăţat. Consider că a fost 
prea politizat, consider că se face politică prea multă şi pedepsim administraţiile numai că 
nu sunt pe înţelesul politicienilor din Bucureşti, ceea ce e un lucru grav şi când vă însuşiţi 
dv. acest lucru ca om politic, atunci mi le însuşesc şi eu unele critici cu anumite nuanţe pe 
care încercaţi să mi le transmiteţi. 

Dl. consilier Jozsa: - ascultând, cred că dl. Sabău l-a atins pe dl. primar la suflet 
cu politica, dar asta e treaba dânşilor nu a noastră, eu totuşi reamintesc când am depus 
jurământul dl. primar ne-a spus să lăsăm politica la uşa primăriei şi să facem aici 
administraţie, aşa că îl rog şi pe dânsul să lase politica să facem administraţie şi acel aparat 
Roentgen va fi important pentru unele chestiuni şi o să-l cumpere, numai că acum e puţin 
nervos. Cred că eu am fost „oaia neagră” la acest buget când am cerut nişte explicaţii de la 
d-na imola, respectiv de la directori, mulţumesc că ni s-a prezentat lista, am văzut şi 
anexele la buget, eu cred că anul 2015 bugetul va fi executat în mare parte aşa cum 
directorii ne-au prezentat, respectiv anexele prezentate. Trebuie să ştiţi că venim şi cu o 
datorie destul de mare din 2014 facturi neachitate şi eu zic ca aici să avem grijă de 
târgumureşeni şi de investiţii, nu putem face un buget foarte auster, aţi văzut că America nu 
a introdus austeritate, a introdus Europa şi America unde a ajuns, şi Europa totuşi clatină 
Italia, Spania, etc. Acum să nu credeţi că îl perii pe dl. primar, acesta este adevărul, trebuie 
să lăsăm executivul să-şi facă treaba şi dacă nu ne place ceva, nu aprobăm rectificarea de 
buget. 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot varianta III cu amendamentele spuse. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? – 3 voturi (Moldovan O., Sabău O., Someşan C.) 
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 voturi împotrivă. 
Dl. viceprimar  Maior . – m-am abţinut până după vot, mie îmi pare rău pentru 

domnii de la PSD pentru că proporţie de 75% tot ce s-a propus anul trecut s-a făcut. Mai 
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mult, trimiteau scrisori la oameni prin poştă, că le-a asfaltat în anumite zone. Domnule 
Sabău, chiar îmi pare rău. 

În ceea ce priveşte faptul că nu aţi votat bugetul, îl întreb pe dl. Moldovan mai 
rămâne valabil străzile pe care le-aţi solicitat în comisie? M-am abţinut ca să treacă şi 
străzile care le-aţi propus. Atunci când eşti om în comisie, fii om şi când mergi la vot. 

Dl. primar Florea : - orice leu adus la Tîrgu-Mureş, vă mulţumesc şi vă gratulez 
de o manieră care mi-ar place să o cunoaşteţi, indiferent din ce parte vine. Indiferent de 
orice om va pleca la Bucureşti îl voi susţine  chiar cu efort personal dacă în primul rând 
pune interesul oraşului. Asta e politica, restul e. 

Dl. consilier Bakos: - vreau să aduc şi eu o notă de curiozitate, vizavi de 
propunerea d-lui Sabău, şi eu am nişte străzi, vreo trei, care de vreo cinci ani de zile vin în 
audienţă la comisia de buget. Eu nu am promis la nimeni nimic. Am fost în audienţă la cei 
doi viceprimari, la  cei doi directori, în schimb colegul Benedek mi-a dat un sfat util: 
degeaba de duci, dacă nu te implici tot anul, deci urmează vă vizitez de acum cu frecvenţă 
lunară. 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind completarea prevederilor Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 346/27.11.2014 referitoare la reconcesionarea unor amplasamente urmare a 
rezilierii contractelor de concesiune: 

Dl. viceprimar Peti:  - conform comisiei de buget finanţe s-a reformulat 
materialul. Aveţi în mape. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 11 a fost retras din ordinea de zi  
Punctul nr. 12 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului A.G.A, d-na Karacsony Erdei 

Etel să aprobe documentul de pe ordinea de zi a şedinţei ordinare a Adunării Generale a 
Acţionarilor – S.C. Compania Aquaserv S.A. din data de 24.02.2015: 

Dl. viceprimar Peti:  - d-na consilier Karascony a avut o observaţie privind 
creşterea cheltuielilor de protocol. Celelalte comisii au dat aviz pozitiv. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi a fost amânat de comisii 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea sprijinului financiar pentru acţiuni ale 

instituţiilor de învăţământ în baza concursului de proiecte pe semestrul I 2015: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi  
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Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii cu 
altă destinaţie decât aceea de locuinţă, aprobarea „Listei de priorităţi” pe anul 2015 pentru 
atribuirea de spaţii cu altă destinaţie decât aceea de locuinţă precum şi repartizarea spaţiilor 
aflate în proprietatea municipalităţii:  

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea anexei Hotărârii Consiliului 

local municipal nr. 369 din 27.11.2014 referitoare la încadrarea străzilor din intravilanul 
Municipiului Tîrgu Mureş în zone de interes urban, în vederea stabilirii impozitelor pe clădiri 
şi terenuri: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr.17 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic 

de Detaliu - studiu de amplasament pentru construire locuinţă unifamilială D+P, str. Viile 
Dealul Mic, nr. 39/20” proprietar - beneficiar: Kiss Albert – Florian: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism "Plan Urbanistic 

de Detaliu - studiu de amplasament pentru extinderea construcţiei existente, cu funcţiunea 
de locuire, garaje şi funcţiuni complementare compatibile" proprietari - beneficiari: Florea 
Teodor şi Florea Anuca: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism "Plan Urbanistic 

de Detaliu - studiu de amplasament pentru construire locuinţă individuală" str. Zeno 
Vancea, nr. 14”, beneficiari - proprietari: Blaj Ioan Sorin şi Blaj Petruţa: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
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Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 20 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre aprobarea documentaţiei de urbanism "Plan Urbanistic de 

Detaliu - studiu de amplasament în vederea construirii unei locuinţe unifamiliale,  str. 
Gurghiului, f.nr.", proprietar - beneficiar: Cernea Adela Simona : 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici la investiţia 

˝Amenajare Parc zona centrală cartier Belvedere, Tîrgu-Mureş˝: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 3 abţineri (Moldovan O., Sabău O., Someşan C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind aprobarea unei taxe speciale pe anul 2015: 
Dl. viceprimar Peti:  - în dosare avem varianta II care cuprinde solicitarea 

comisiei de buget. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 1 abţinere (Jozsa T.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea înscrierii provizorii în 

cartea funciară a unui imobil aflat în patrimoniul Municipiului Tîrgu-Mureş: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 24 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind înscrierea provizorie în cartea funciară a unei suprafeţe 

de 296 mp în domeniul public al Municipiului Tîrgu-Mureş: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 



 14

Punctul nr. 25 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind rectificarea şi completarea suprafeţelor unor poziţii din 

Hotărârea Consiliului local nr. 125/2001 referitoare la modificarea şi completarea 
inventarului bunurilor ce constituie domeniul public al Municipiului Tîrgu-Mureş, aprobat 
prin Hotărârea Consiliului local nr. 213/1999: 

Dl. viceprimar Peti: - avem o notă explicativă din partea biroului juridic, raportul 
comisiilor de specialitate este pozitiv. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 7 mp din Tîrgu-

Mureş, str. Szotyori Jozsef nr. 14, în proprietatea publică a Municipiului  Tîrgu-Mureş de 
la Blaga Iacob şi Blaga Elena: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 15 mp din Tîrgu-

Mureş, str. Vasile Săbădeanu f. nr., în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu-Mureş de 
la Galfi Carol, Biro Maria şi Galfi Odon-Lehel: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 28 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei juridice a unui imobil, respectiv 

dezmembrarea imobilului situat pe str. Suceava nr. 47, aflat în proprietatea Municipiului 
Tîrgu-Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei juridice a unui imobil, respectiv 

dezmembrarea imobilului situat pe str. Pandurilor nr. 48, aflat în proprietatea Municipiului 
Tîrgu-Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
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Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei juridice a unui imobil, respectiv 

dezmembrarea imobilului situat pe str. Pandurilor nr. 56, aflat în proprietatea Municipiului 
Tîrgu-Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei juridice a unui imobil, respectiv 

dezmembrarea imobilului situat pe str. Predeal nr. 68A, aflat în proprietatea Municipiului 
Tîrgu-Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi 
Punctul nr. 32 din ordinea de zi  
Proiect de hotărâre privind demararea lucrărilor de investiţii pentru investiţia 

„Zonă de agrement în Cartierul Tudor Vladimirescu – Tîrgu-Mureş, etapa I”: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului Local 

nr. 408/2014 referitoare la aprobarea contractării unei finantări rambursabile 
interne/externe în vederea asigurării fondurilor necesare pre-finantării/co-finantării 
proiectelor de investiţii de interes local care vor fi realizate din fonduri europene: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
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Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 
pentru o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu Mureş, care se va deplasa la Amsterdam – 
Olanda, în perioada 15 – 30 februarie 2015: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 2 abţineri (Jozsa T., Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind Bugetul de Venituri şi Cheltuieli pentru anul 2015 al 

S.C. „Transport Local” S.A. Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al S.C. 

THE SCIENCE CITY FOR RESEARCH AND MEDICAL INFORMATICS S.A. pentru 
anul 2015: 

Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind angajarea d-lui Ghere Vasile în calitate de mandatar  al 

Municipiului Tîrgu Mureş în litigiul cu Curtea de conturi a României, aflat pe rolul 
Tribunalului Mureş: 

Dl. viceprimar Peti: - în dosare avem varianta II şi este însoţit de un raport de 
specialitate. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 1 abţinere (Jozsa T.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea reorganizării reţelei şcolare a unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat din Municipiul Tîrgu-Mureş, pentru anul şcolar 2015 – 
2016: 

Dl. viceprimar Peti: -  comisiile de specialitate sunt de acord cu avizul primit de 
la Inspectoratul Scolar Judeţean, cu menţiunea rămânerii cu personalitate juridică a 
Liceului Tehnologic „Constantin Brâncuşi”. 

D-na consilier Roman: - vreau să fac o precizare importantă, cred eu. Noi 
aprobăm de fiecare dată reţeaua şcolară. Aprobăm denumirea şcolii, vedem locaţia ei, 
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vedem dacă are sau nu personalitate juridică. Vedem mai puţin în acea schemă pe care o 
primim, numărul de elevi pe care şcoala respectivă îl are. Cu toţii facem parte din Consilii 
de administraţie la şcoli. Dacă am fost în perioada trecută şi luna aceasta la şedinţe, am 
văzut că avem o problemă foarte mare cu numărul de elevi în sensul în care acesta scade, 
iar numărul de clase pe care fie liceele teoretice, fie cele tehnologice le solicită, este mult 
mai mare decât numărul de elevi pe care îl are Tîrgu-Mureşul la dispoziţie. Rugămintea 
mea este ca atunci când mai primim reţele şcolare, să ne mai fie adresată încă o rubrică cu 
numărul de elevi, pentru a şti fiecare şcoală câte clase reuşeşte efectiv să strângă, mai ales 
în ceea ce înseamnă opţiunile copiilor după clasa 8, mă refer la clasele de liceu. Eu zic că 
ne va ajuta foarte mult şi munca noastră din consiliile de administraţie. Acesta este un 
aspect, iar cel de-al doilea, aş vrea să salut la modul serios faptul că revenim şi ne 
îndreptăm atenţia asupra învăţământului tehnologic. Eu fac parte din consilii de 
administraţie şi la licee teoretice, şi la două licee tehnologice din oraş şi chiar am apucat 
zilele acestea să vorbesc foarte mult pe această temă şi să văd că avem nevoie nu doar de 
oameni care ştiu să plimbe hârtii, că asta eşti după ce ai terminat un liceu cu profil 
generalist, nu ai o meserie şi avem nevoie şi de altceva. Din acest punct de vedere cred că 
ar trebui şi cu fapte mai concrete să susţinem învăţământul tehnologic, faptul că Liceul 
Tehnologic „Constantin Brâncuşi” va exista acum cu personalitate juridică, e un prim pas. 
În cazul dânşilor nu e nevoie de bani, dar sunt alte licee care ar avea nevoie şi de o 
susţinere financiară. 

D-na consilier Someşan: - reţeaua şcolară care este în mape şi s-a şi discutat, este 
avizul care înseamnă respectarea legalităţii, îndeplinirea tuturor condiţiilor ca număr minim 
de elevi, tot ceea ce s-a discutat încă o dată în consiliul local în luna septembrie anul trecut, 
când a fost hotărârea de consiliu local şi a fost d-na director adjunct de la Liceul Brâncuşi, 
precizând că acolo numărul de elevi anul acesta este de 140. Propunerea mea ar fi, pentru 
că reînfiinţarea cu personalitate juridică presupune că în vară vor fi atâtea opţiuni pentru 
această şcoală, încât va creşte numărul de elevi peste 300. Vă rog să supuneţi discuţiei 
reţeaua şcolară  cea care are avizul aşa cum este, sigur, urmează să se voteze, şi sub rezerva 
că oricând creşterea numărului de elevi la o anumită şcoală cu drag înseamnă înfiinţarea 
unei şcoli. Să fim puţin consecvenţi cu hotărârile consiliului local care au fost în acest an 
şcolar şi sigur că toţi ne dorim să fie mulţi copii, să opteze pentru profile care să ducă 
economia mai departe, dar să nu facem lucruri care ne pun în situaţia de a ne contrazice noi 
pe noi. Nu cred că perspectivele sunt atât de roz pentru această şcoală, însă ei pot să-şi 
propună, pot să realizeze şi aşa cum anul trecut în toamnă am fost puşi în situaţia de a 
recunoaşte că acolo mai sunt doar 140 de copii. Putem fi puşi în situaţia de a recunoaşte că 
vor fi peste 300, după toate etapele de admitere din vară. 

Dl. viceprimar Peti: - propuneţi să votăm şi asupra variantei iniţiale, sigur că da, 
întotdeauna este rezerva ca pot fi aduse modificări pe parcursul anului, şi mai mult, ar fi 
pentru prima dată o rânduială, când hotărârea consiliului local să aibă avizul conform şi să 
meargă lucrurile în regulă, să nu tot reluăm povestea lună de lună. 

Dl. consilier Matei: – este un aviz conform al Inspectoratului şcolar  pe care 
trebuie să-l aprobăm, dar nu scrie nicăieri în lege că noi în calitate de consilieri trebuie să 
votăm ad litteram cum este propus de I.S.J. Noi ne raportăm la reţeaua şcolară, clădiri şi 
instituţii cu personalitate juridică. Am desfiinţat aşa s-ar spune, Liceul Brâncuşi, ca 
instituţie cu personalitate juridică undeva prin aprilie, mai, după Hotărârea de Guvern. Noi, 
Consiliul local, nu putem modifica o Hotărâre de Guvern. P.J.-urile la licee se aprobă prin 
Hotărâre de Guvern în urma Hotărârii de consiliu local, respectiv a avizului conform dat de 
Inspectoratul Şcolar Judeţean. Este simplu să desfiinţăm o şcoală, o şcoală o consideri 
desfiinţată în momentul în care nu mai are personalitate juridică, nu are  sigiliu, nu are 
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director, administrator şi patrimoniul respectiv este lăsat în suspans. Amintiţi-vă, Liceul 
Dandea, peste un an de zile am rugămintea ca toţi consilierii să mergem să vedem ce se 
întâmplă cu liceul Dandea, când dintr-o instituţie cu personalitate juridică l-am făcut 
structură; l-am desfiinţat. Nu este nicio problemă, nu se impun cheltuieli suplimentare, este 
un moft probabil, a plăti un director cu 25% şi a-l responsabiliza şi a menţine o şcoală care 
funcţionează de zeci de ani de zile în municipiul Tîrgu-Mureş, cred că nu este un efort 
foarte mare. Eu nici nu aş pune problema aşa. Că putem lua de acolo grădiniţe care au 190 
de copii, îndeplineşte condiţia de P.J., dar parcă nu se justifică să fie P.J. Puteam să afiliem 
P.J.-ului Brâncuşi, Grădiniţa Manpel care este vizavi, şi să se administreze împreună, dacă 
singura problemă este acel efectiv de 300 de elevi pe care Liceul de construcţii în acest 
moment nu-l are. Cred că nu e necesar să mai intru în detalii. O şcoală se poate desfiinţa în 
momentul în care îi dispar elevii. Să avem răbdare. Dacă din toamnă nu vor fi copii care să 
dorească o meserie de zidar, de dulgher, electrician, instalator, judeţul Mureş nu mai are 
nevoie de aceşti meseriaşi, nu mai are, şi atunci şcoala se desfiinţează de la sine, dar să-i 
dăm totuşi posibilitatea să trăiască, să o lăsăm cu identitate. 

Dl. viceprimar Maior : - şi în comisia de buget am spus acelaşi lucru, de aceea i-
am spus d-lui Matei să intervină. Mie mi se pare normal ca elevii care astăzi visează ca toţi 
să ajungă la facultăţi şi să termine tot felul de studii, masterate, să înceapă încet să vadă ce 
e şi munca şi nu cred că e o problemă mare, din cauza asta eu aş propune să supuneţi la vot 
cu amendamentul făcut în comisia de buget şi în toate comisiile, şi dacă nu trece atunci îl 
mai supunem o dată la vot. 

Dl. primar Florea : - vreau să nu uitaţi că ne-am angajat, finanţarea studiilor de 
fezabilitate privind cele 6 sau 7 domenii mari ale învăţământului de arte şi meserii. În afară 
de Liceul agricol care poate îndeplini de mâine acest statut, sigur că el va intra pe dotarea 
pe fonduri europene, dar meseriile respective sunt în atenţia noastră. Nu cumva să vă 
imaginaţi că mă voi baza vreo clipă, sigur că m-am bazat orientativ, dar am văzut că bătaia 
de joc merge până jos. Dacă aveţi curiozitatea, şi aş discuta cu uşile închise, domnilor 
profesori, să vedeţi cum au tratat diriginţii chestionarul nostru şi rezultatul care a ieşit de 
acolo, vă veţi da seama că pur şi simplu nu s-a înţeles parteneriatul corect pe care vrem să-l 
facem cu sistemul de învăţământ. Eu nu pot să cred. Aşa cum a ieşit de acolo, reiese că 
toată lumea nici nu vrea să audă de arte şi meserii, toţi suntem masteranzi, doctoranzi şi ne 
gratulăm numai în Honoris causa. De asta o ducem aşa de bine. Au ieşit doar 17%, am 
rămas stupefiat discutând cu cineva din afară care coordonează licee de arte şi meserii în 
Germania şi a spus că nici să nu ne gândim la aşa ceva. Judecaţi prin prisma că în acest an 
studiile vor fi prezentate şi depuse pentru dotarea instituţiilor pentru categoriile 
profesionale care se schiţează. Cele privind construcţiile vă garantez că vor fi căutate, 
pentru că în alt program de guvernare, cu totul altul, sper ca patronatele să aibă un cuvânt 
de spus, pentru că la ora actuală au doar sindicatele, iar patronatele vor trebui să gândească 
cum să-şi apere forţa de muncă şi reţineţi un lucru, nu trec 3-4 ani şi forţa de muncă în 
România va ajunge la un nivel foarte sus, pentru că cineva trebui să mai lucreze în ţara 
aceasta. Rugămintea mea este să judecaţi cu multă chibzuinţă şi să nu distrugem ceva 
pentru că din Liceul Dandea a mai rămas numele. Vă rog, domnilor consilieri să luaţi în 
calcul şi scoaterea acelei denumiri să o adresaţi unei instituţii de învăţământ care a făcut-o 
Dandea, exact cum aţi acordat şi pentru Bernadi şi să nu mai fie jenant când pronunţi 
numele Dandea, că şcoala aceea e închisă. Asta să luaţi în calcul că nu vom renunţa nicio 
clipă ca Tîrgu-Mureşul să fie un pol, nu mă interesează ce vrea Guvernul. Nu am auzit nici 
un cuvânt din partea ministerului, poţi să lansezi mâine academia de la el s-o aduci în 
Tîrgu-Mureş şi nici atunci nu interesează pe nimeni pentru că sistemul de învăţământ în 
capul unora este doar pe hârtie şi nu-şi dau seama că este metastatic ca şi sistemul de 
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sănătate. Mergeţi, faceţi traseu pentru că am dorinţa ca Tîrgu-Mureşul să devină un pol 
regional de formare în arte şi meserii, pentru că are şi istorie şi vocaţie şi nu prin prisma  
doar ca să ne aliniem.  

Consiliul local are posibilitatea, domnule Matei,  să vadă în viitor. Dacă 
ministerul, mâine şi doamnele dau diplome cu master la un loc lângă Olguţa, gândiţi-vă că 
o ţară întreagă se gratulează numai în minciună şi hoţie intelectuală. Vă rog să mă credeţi 
că e dezarmant, e sub orice critică.  Nu cumva să credeţi că mă simt confortabil că primul 
ministru al României şi-a copiat lucrarea. Îmi crapă obrazul de ruşine oriunde mă duc, 
pentru că aşa suntem etichetaţi cu toţii şi v-aţi luat modele unii în viaţă ca să faceţi politică 
după ei. Veţi ajunge cap de familie şi oameni care veţi creşte copii, veţi educa la rândul dv., 
comportaţi-vă cu demnitate şi nu acceptaţi politica să facă din voi chiar nişte instrumente 
care nici calitate umană la un moment dat nu mai poţi să spui. Prea mult aţi luat modelele 
becalizării şi ale furtului intelectual în România. Faceţi ca Tîrgu-Mureşul să difere. Dacă aş 
prinde un consilier din echipă că ar vota împotriva primarului pentru un proiect, anvergura 
oraşului cred, nu numai că l-aş da afară, dar ar pleca şi cu câteva palme de rigoare. Gândiţi 
pe termen lung şi nu prin prisma posturilor pe care le aveţi astăzi sau interesului mărunt, că 
de asta suntem unde suntem. Iertaţi-mi patetismul, dar am  un jurnal în faţă în care văd un 
ministru european, un  comisar european şi nouă ni s-a respins proiectul de către dl. 
ministru al dezvoltării cel mai mare supercomputer al României şi nu am văzut o reacţie, 
domnilor politicieni de la guvernare. Nu am văzut că v-aţi creat insomnii din acest lucru, că 
e pedepsit poate un centru universitar, că aţi votat pentru nu ştiu ce bani şi acum le-aţi luat 
banii. Daţi-mi voie să vă respect pentru poziţiile dv. şi lăsaţi politicul că vă degradează şi 
mă face şi pe mine să-mi pierd oarecum cumpătul. Lăsaţi populismele când aveţi ministru 
şi comisar european, când aveţi ministru dezvoltării şi au căzut proiectele noastre şi v-aţi 
luat model din Ghiţă. Gândiţi-vă că Centrul universitar Timişoara şi Tîrgu-Mureş au fost 
sancţionate politic şi mie îmi spuneţi că v-am tăiat nu ştiu ce bani. Aduceţi orice leu şi vi-l 
dau la dispoziţie să vă satisfaceţi cele mai ciudate şi gândurile care vreţi să le puneţi în 
folosul cetăţenilor. Dar aduceţi bani ca să am de unde să vă disloc la mulţi, până şi 
Roentgenul. 

Dl. consilier Jozsa: - dacă-mi permiteţi, domnule primar, şedinţa pe care am 
solicitat-o cu d-na Kagan şi cu, că este foarte important materialul. 

Dl. primar Florea  : - să trimiteţi scrisori să ne spună starea lor. Nu ne e 
indiferentă starea lor. La fel să urmărim evoluţia şi prin finanţe, dar asta nu te absolvă. În 
momentul în care el mâine poate să, a murit ministrul, a murit afacerea.  A murit afacerea,  
a murit contractul. 

Dl. viceprimar Peti: - conform procedurii, supun la vot proiectul de hotărâre în 
forma iniţială, cea avizată de Inspectorat, iar dacă nu  trece mergem cu amendament. 

Supun la vot proiectul de hotărâre fără Constantin Brâncuşi. 
Cine este pentru? – 2 voturi (Fărcaş I., Someşan C.) 
Cine este împotrivă? – 12 voturi 
Cine se abţine?  - 5 voturi (Urcan Gh., Sîmpălean D., Benedek I., Sabău O., 

Moldovan O.) 
In această variantă proiectul de hotărâre a fost respins. 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot varianta II cu amendament, adică rămâne cu 

personalitate juridică Liceul Tehnologic Constantin Brâncuşi 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  - 3 abţineri (Moldovan O., Sabău O., Someşan C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 3 abţineri. 
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Punctul nr. 7 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru sprijinirea acţiunilor sportive 

care se desfăşoară în  perioada februarie-martie 2015. 
Dl. viceprimar Peti: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18  voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Bakos L.) 
Punctul nr. 8 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local nr. 

8/26.01.2012 referitoare la Regulamentul de Organizare şi funcţionare al Universităţii 
Cultural Ştiinţifice Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Peti:  - comisiile nu au văzut materialul, îl rog pe dl. Csegzi să ne 
spună câteva cuvinte. 

Dl. Csegzi: - am pregătit un fel de informare spre dv. ca să vedeţi câteva imagini 
din activitatea universităţii. Este  instituţie înfiinţată în 1963 ca reţea de şcolarizare pentru 
învăţare continuă universităţile populare, noi încercăm să reînviem această instituţie în 
urma deciziilor dv. şi prin aceste aspecte pe care le prezentăm în această mică broşură, 
doresc să vă arăt adaptarea la condiţiile sau cerinţele pieţii muncii în momentul de faţă, în 
ceea ce înseamnă învăţământul informal, respectiv dual cum se spune acum, orientarea spre 
meserie, pregătirea tinerilor la locul de muncă în condiţii optime. În sensul acesta am făcut 
câteva completări mai mult decât schimbări în acel regulament şi practic am introdus 
câteva noţiuni specifice învăţământului modern actual, ce ne cere acum şi Europa pentru 
proiectele de viitor. 

D-na consilier Roman: - de acord cu ceea ce spunea dl. Csegzi, am început să 
particip şi eu la activităţile pe care dânsul le desfăşoară, un singur lucru aş avea de spus şi 
trebuie să fiu sinceră până la capăt, singurul lucru care din punctul meu de vedere nu puşcă 
cu universitatea, este denumirea ei. Mi se pare mult prea pompoasă, pretenţioasă, pentru 
utilitatea pe care de altfel autoritatea locală o dă acestei forme de organizare. Să nu cădem 
câte-o dată şi se mai întâmplă, în ridicol. Poate reuşim să schimbăm la un moment dat şi 
denumirea, una care să fie la un moment dat mai aproape de obiectul şi de ceea ce se 
întâmplă la această universitate faţă de care chiar îi văd utilitatea pentru comunitate, dar să 
încercăm să punem o legătură şi o ordine între cum se numeşte şi ceea ce face ea. 

Dl. Csegzi: - această problemă am discutat-o şi în Consiliul de administraţie de 
mai multe ori, practic tradiţia ne cere într-un fel, pe de altă parte este foarte greu de a găsi o 
denumire potrivită, pe de altă parte ne propunem nişte activităţi în viitor pe câteva domenii, 
să acoperim acele felii pe care de exemplu are şi Universitatea Petru Maior, colegiu care nu 
ar trebui să fie într-o universitate ci la o instituţie de genul acesta şi poate că vi se pare 
acum forţat, dar chiar mi s-a reproşat la nivel universitar că facem concurenţă lor, ceea ce 
nu este adevărat, dar activităţile mai ales, nu atât cursurile, deşi cursul de tehnician 
automatizări este curs de tehnician automatizări de 1080 de ore, practic trei semestre dacă 
vreţi, activităţile pentru evenimente şi rolul de catalizator într-un fel susţine această 
denumire şi sper că vom reuşi să creştem. 

Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 17 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
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Hotărârea a fost adoptată cu 17  voturi pentru. 
(Nu au votat domnii  consilieri  Bakos L. şi Maior C.) 
Punctul nr. 9 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind încetarea de drept a mandatului de consilier local al d-

lui Popa Marius Ciprian: 
Dl. viceprimar Peti: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? –  
Cine se abţine?  -  
Hotărârea a fost adoptată cu 18  voturi pentru. 
(Nu a votat domnul  consilier  Maior C.) 
Punctul nr. 10 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind solicitarea transmiterii unor imobile din proprietatea 

publică a judeţului Mureş în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu-Mureş şi în 
administrarea Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş: 

Dl. consilier Soos: -  aş avea o precizare la punctul 10, este vorba despre o decizie 
de patrimoniu şi ca atare am avut înţelegere în cadrul Consiliului local că nu se votează 
probleme de patrimoniu în regim de urgenţă, oricum asta nu înseamnă că nu vor fi 
dezbătute propunerile de aici şi cer ca această iniţiativă să treacă şi prin comisii şi să fie 
analizate mai multe aspecte legate de aceste schimburi de teren şi clădiri, având în vedere 
că în spatele lor se află o serie de procese şi trebuie clarificat şi consilierii despre ce vorbim 
şi ce implică aceste schimburi de terenuri. Aceasta ar fi solicitarea mea să fie amânat 
materialul. 

D-na secretar Cioban: - este o problemă în  legătură cu patrimoniu, este o 
problemă de patrimoniu, se solicită de la Consiliul judeţean să ne transmită în patrimoniu 
nişte imobile, ele vor deveni hotărâri de două treimi dacă aceste bunuri vor intra în 
proprietatea publică sau privată a oraşului. Deocamdată este numai o solicitare care 
înseamnă un vot pe majoritate simplă. 

Dl. consilier Sabău: - eu am o întrebare, doamnă Cioban, la art. 2, spre să nu fiu 
acuzat că politizez şi această întrebare. Eu citesc din textul enunţat „şi transmiterea acesteia 
din proprietatea publică a municipiului în proprietatea publică a Judeţului”. Eu înţeleg din 
fraza aceasta următorul lucru: că un bun din proprietatea publică a municipiului a fost 
trecut în capitalul social al SC Locativ SA., care nu prea se poate. Eu aşa înţeleg şi de asta 
vreau să clarificăm formularea, poate. 

D-na secretar Cioban:  – dacă v-aţi uitat foarte atent, e vorba de demararea 
procedurilor pentru scoaterea din capitalul social al SC Locativ SA a aceste pivniţe, 
urmează să fie pe ordinea de zi a SC Locativ SA de săptămâna viitoare pentru că dv., noi 
putem în calitate de executiv să facem propuneri la AGA care în realitate sunt aceleaşi 
persoane, dar aşa se face din punct de vedere formal ca ulterior dacă se scoate din capitalul 
social el revine aşa cum a fost înainte în Cartea albă la H.G. 964/2002,  în domeniul public 
al municipiului şi va urma o altă hotărâre prin care dv. veţi hotărî dacă doriţi să dăm sau nu 
acest bun judeţului. Trebuie să respectăm o anumită ordine de proceduri, poate că nici 
formularea nu o fi cea mai fericită, dar până la urmă asta este.  

Dl. consilier Soos: - înţeleg că este o solicitare, dar această solicitare va sta la 
baza unor demersuri legale şi din acest punct de vedere ar fi bine să fie clarificat ce 
solicităm. Din acest considerent solicit să fie amânat materialul şi fie inclus ca şi hotărâri 
normale pe ordinea de zi. 

Dl. primar Florea : - nu mai mult de ieri am avut o discuţie cu Consiliul Judeţean. 
Nu mai mult de ieri unii cântau prohodul acestor tipuri de întâlniri. Dacă municipalitate va 
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sta să-i facă altcineva temele sau noi vom constitui grupuri de rezistenţă, nu facem nimic. 
Puteţi avea păreri, dar aceste proceduri din şedinţa de astăzi deschide posibilitatea abordării 
problemelor de o manieră clară fermă oportună din partea consiliului. E una să te duci cu o 
hotărâre în consiliul local şi să începi negocierile, discuţiile în Consiliul Judeţean. 
Amânarea lui înseamnă amânarea şi periclitarea primei întâlniri care am avut-o la nivel de 
preşedinte  al Consiliului Judeţean şi din punct de vedere al oportunităţii, mi-au spus să le 
dăm drumul la aceste proceduri. Iar dv. în mod special vă transmit că e vorba despre 
imobilul din cetate care îngrijorează pe mulţi alţii, acel imobil  va intra în patrimoniul 
Primăriei Tîrgu-Mureş, primăria va susţine activitatea de acolo cum de altfel va pune la 
dispoziţia tuturor instituţiilor de cultură, de învăţământ toată Cetatea  la dispoziţie, că doar 
nu suntem gen, noi să facem şedinţă itinerant în toate turnurile. Nu vă fie teamă, doar că 
primăria are şi o strategie complementară Muzeului sau altora care să le scoatem în 
evidenţă, să aducem noi expoziţii, să-i invităm la Târgu-Mureş, deci  Cetatea va trebui să 
fie o emulaţie de cultură, de punere în valoare a ei, de ceea ce a însemnat istoria Tîrgu-
Mureşului şi atunci, dacă judecaţi doar prin prisma că eu te-am făcut, eu trebuie să te 
îngrop, domnule director, probabil vă gândiţi că vă pierdeţi funcţia de director. Staţi lini ştiţi 
şi duceţi-vă mai departe şi o să vedeţi că Cetatea poate deveni unul dintre cele mai 
interesante locuri dorite în a-şi expune punctele de  vedere culturale. Părerea mea este să 
votaţi şi nu aveţi niciun fel de grijă că oricum veţi fi parteneri în dialogul cu Consiliul 
Judeţean. 

Dl. consilier Soos: - dacă dl. primar a fost explicit, o să fiu şi eu explicit, 
transferul clădirii ridică mai multe probleme. În primul rând, Legea muzeelor are nişte 
cerinţe faţă de proprietarul unor clădiri, iar eu ca şi instituţie dacă funcţionez în clădirea 
unei alte entităţi, nu mai am  posibilitatea de a interveni în reparaţii, investiţii  şi ridică nişte 
probleme de securitate. 

Dl. primar Florea : - facem noi şi asigurăm noi şi securitatea, şi a dv. dacă vreţi, 
în mod special. 

Dl. consilier Soos: - sună simplu, dar este mult mai complicată situaţia, mai ales 
că avem acolo peste 5 mii de piese de patrimoniu naţional care trebuie asigurate şi 
protejate. 

Dl. primar Florea : - domnilor, s-a furat o jumătate sau un sfert din tablourile din 
Tîrgu-Mureş înlocuite cu falsuri. Sunt în atenţia unor cercetări ale poliţiei pe care nu le 
spuneţi, câte lucruri s-au întâmplat oneroase în ceea ce înseamnă păstrarea şi deţinerea 
obiectelor de artă. Dacă vreţi să vă spun adevărul. Aveţi colecţii prăfuite că nu se mai uită 
nimeni la ele, aveţi un anturaj primitiv care-l daţi celui mai important monument al 
Bibliotecii Teleki, uitaţi-vă cum întreţineţi în jurul ei, lăsaţi-o la Primăria Tîrgu-Mureş, nu 
vă fie frică de patrimoniu, pentru că aparţine patrimonial primăriei, s-a luat samavolnic 
cum s-au luat toate şi aparţineau Partidului Comunist Român în care probabil unii vă 
simţeaţi foarte confortabil. Trebuie să revină oraşului ce a fost al oraşului. Dacă aveţi un 
respect şi un principiu faţă de o descentralizare şi o trecere la autorităţile locale, a fost 
prima primărie, lăsaţi-o să o punem în valoare noi. Ce aţi făcut până acum, am văzut. Dacă 
e cazul de investit, investim, dacă e chestia de păstrat se păstrează şi rămâneţi cu funcţia să 
vă număraţi monedele care le aveţi acolo. Nu vă doare capul şi nu influenţaţi într-un mod 
particular consiliul local. Dacă aşa începem, o să găsim că într-adevăr primăria nu are 
nevoie de nimic pentru că dv. cântaţi, daţi la ministere, daţi la Ministerul Culturii cum aţi 
dat şi bazele sportive, cum e Sala polivalentă  că se dărâmă, cum a fost şi stadionul, daţi-le 
şi încurajaţi centralismul democratic, anacronic. Domnilor consilieri, votaţi cu încredere că 
nu o să vă pară rău, că e normal şi firesc să ne luptăm şi mai ales că avem un acord pozitiv 
din partea Consiliului Judeţean. 
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Dl. consilier Soos: - dacă-mi permiteţi să răspund la problemele ridicate de dl. 
primar, în primul rând problema patrimoniului muzeal din România este o problemă destul 
de amplă şi dacă vă aduceţi aminte între anii 1990 şi 1997 România nu a avut lege de 
patrimoniu. În această perioadă s-au sustras mii de bunuri din muzele din România, noi 
avem 18 bunuri sustrase, asta  între 1990 şi 1996 s-au întâmplat.  Este o cercetare demarată 
de procuratură şi cred că colaborarea între muzeu şi executivul primăriei în cadrul cetăţii 
era foarte bună şi pozitivă  şi presupun că rămâne la fel de pozitivă, iar nu cred că orice ar 
schimba dreptul de proprietate asupra unui imobil care ne-ar îngreuna numai activitatea, 
neavând posibilitatea de a investi, repara şi nu cred că este normal să chem pentru un bec 
pe dl. director să schimbe în muzeu că nu am posibilitatea. Nu văd nici justificarea şi nici 
logica să facem o schimbare de proprietatea în acest caz. În celelalte cazuri nu am nicio 
obiecţie şi sunt de acord să fie demarate celelalte proceduri pentru schimbarea de terenuri. 

Dl. viceprimar Maior:  - domnule Soos, eu am înţeles şi din cauza aceasta nici nu 
mi-am făcut probleme că nu o să fiţi de acord,  din discuţia avută cu d-na Cioban am înţeles 
că noi deocamdată votăm o intenţie. După ce am votat intenţia vedem ce se întâmplă la 
Consiliul Judeţean. După ce am văzut ce se întâmplă la Consiliul Judeţean  revine la noi să 
votăm că suntem de acord şi în ce condiţii. Aici ar fi intervenit tot ce spuneţi dv. vizavi de, 
că-l luăm aşa, că putem investi, că nu putem investi şi părerea mea este că astăzi faceţi şi 
dv. un pas către executiv şi spuneţi, da, haideţi să votăm intenţia. După aceea, vedem ce se 
întâmplă. 

Dl. viceprimar Peti: - am o propunere, poate încheiem printr-un compromis. Sunt 
anumite imobile  care sunt clădiri, monumente istorice, cum este Palatul Apolo care are 
nevoie urgentă de reparaţie. Avem cele două reviste Vatra şi Lato pe care noi dorim să le 
preluăm să avem instituţii culturale. Eu propun următorul lucru la art. 1 lit. c să amânăm, 
iar restul clauzelor să le votăm. 

Dl. consilier Soos: - ca să se vadă că am o bună intenţie, chiar şi art. 1 sunt de 
acord să fie introdus, fără punctul c. Să fie clarificat prima dată şi restul punctelor nu are 
rost să blocăm. 

Dl. viceprimar Peti: - asta am spus. Art. 1 lit. c amânăm, restul probăm. Este un 
amendament, o să supun la vot în forma iniţială, iar apoi cu amendamentul propus de către 
mine, respectiv de către dl. Soos. 

Supun la vot proiectul de hotărâre în forma iniţială, cu muzeul. 
Cine este pentru? – 11 voturi  
Cine este împotrivă? – 6 voturi (Haller B., Kikeli P., Soos Z., Jozsa T., Peti A., 

Torzsok S.)  
Cine se abţine?  - 2 abţineri (Bakos L., Benedek I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 11  voturi pentru, 6 voturi împotrivă şi 2 abţineri. 
(Nu a votat domnul  consilier  Maior C.) 
Vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă. 
A fost propus dl. consilier Maior Claudiu. 
Supun la vot propunerea care s-a făcut.  
Cine este pentru? – 18 voturi  
Cine este împotrivă? – 1 vot  ( Jozsa T.) 
Cine se abţine?  -  
Dl. Maior Claudiu va fi preşedintele viitoarei şedinţe ordinare a Consiliului local. 
Dl. senator Paşcan: - nu doresc să vă reţin, dar cu cât veţi reuşi mai repede să vă 

armonizaţi poziţiile cu Consiliul Judeţean pentru aceste bunuri de patrimoniu, vă informez 
că a trecut deja de Senat un proiect legislativ iniţiat chiar de UDMR, prin care transferul de 
bunuri patrimoniale între entităţile administrative, respectiv UAT-uri se face printr-o 
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simplă voinţă a consiliilor locale; consiliul local – consiliul local, sau consiliul local – 
consiliul judeţean. Astfel că nu va mai fi nevoie de Hotărâre de guvern. Aşa că, cu cât vă 
mişcaţi mai repede, trebuie doar să treacă legea de Camera Deputaţilor.  
 

  
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a consiliului 

local se încheie. 
 
 
 
 
Dl. viceprimar Peti Andrei – preşedinte de şedinţă ____________ 
 
D-na Cioban Maria – Secretarul  Municipiului Tîrgu- Mureş _____ 
 
 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


